
Пощенснвта твнса е платен» . 

Година IX 

Сп. Морски Сговоръ Варна 

Варна, 21 Юлий 1928 год. Брой 16. 

В А Р Н Е Н С К И 

Официално издание на О к р ъ ж н а т а Постоянна Комисия. 
. . . -^[[ Т с п е Ф о н ъ № 2 8 . ц——.: • • === 

И З Л И З А С Е Д М И Ч Н О 

ГОДИШЕНЪ АБОНАМЕНТЪ: 
За общини задължителенъ, 200 лева 
За училищни настоятелства 100 „ 
За кооперац., читалища и частни лица. 50 „ 

Т а к с и * 
За обявления на всички общински, обществени, 

държавни и кооперативни учреждения, на дума или км. 
с|м. по I лв. За баланси на кооперацн и синдикати на 
страница по 150 лв. 

ЗАБЕЛЕЖКА? Таксите се смЪтатъ за една публи
кация. при повторение таксите се удвояватъ. 

ВСИЧКО 8Ъ ПРЕДПЛАТЯ. 

Н. Г. НИКОЛИЕВЪ 
Секр. В. О. П. Комисия 

„Ннимит* претенции на Б. н. Б. за обез
ценяването на авоарите u въ Германия44 

Така нарича „Франкфуртеръ- цайтуигъ пре
тенциите на Бълг, Н, Банка за обезценяването на 
нейните авоари на повече отъ около 800 мил. зл. 
марки, поради спадането иа германската валута, 
които авоари държавата съ право противопоставя 
на претенциите на Дисконто Гезелшафтъ. 

Макаръ колоните на Окръжния вестникъ да 
сл тесни за разглеждането на единъ такъвъ об-
ширенъ въпросъ, обаче, налага се. да хе изяснятъ 
на кратко позициите на българското обществено 
мнение по въпроса, 

Известно е, че паричните знаци и близките 
темъ авоари, като: чекове, менителници и др. 
ликвидни по своето същество ценни бумаги на-
*одящи се въ обръщение представляватъ еквива-
ленть — т. е. равноценность на определени коли
чества блага. Съ други думи те съ яръкъ изра-
аитель на притежание на известни ценности. Те 
представлявагъ отъ себе си въ края на краищата 
спестяванията било. на частни лица, банки или 
Държави. 

Българскиягь народъ посредствомъ размена 
»а блага, посредствомъ изнасяне въ Германия на 
своите продукти и произведения презъ време на 
войната, успе да се сдобие съ горните авоари въ 
Размеръ на повече отъ 800 мил. зл. марки. Тия 
*воари, отъ една страна предегаввляваха спестя
ванията на народа, отделяни отъ гърлото на 
*с*ки единъ гражданинъ презъ вре-ме на войната 

съ цель да се подпомогне германскиятъ народъ 
въ дните на тежката непосилна борба, а отъ 
друга, представляваха единъ мощенъ капиталъ, 
посредствомъ който щеше да се внесе въ стра
ната равностойностьта на тия блага за да може 
по такъвъ начинъ да се навзксатъ загубите на 
народното стопанство, предизвикани отъ иззема» 
нето на благата юъ него и дадени на Германия 
срещу тия авоари. Значи ясно е, че тия авоари 
представляваха отъ себе си спестяванията на на-
шиягь народъ, съ които той се бе сдобилъ чрезъ 
даване равноценни темъ реални блага. 

Българската Народна Банка следъ войната 
пожела да прибере своите авоари, обаче, герман
ската държава възпрепятствува на това, като на
ложи секвесгьръ безъ всекакво право н основа
ние. Дойде следъ това и катастрофалното спадане 
на германската марка и тия авоари отъ около I 
милиардъ златни франка се обезцениха и въ края 
на краищата» както се нанесе въ нашата преса 
срещу техъ Б. Н. Б. получава въ единъ прекра-
сенъ денъ 80 хил. книжни български левове, съ 
които дори не може да се купи единъ вагонъ 
жито отъ ония стотици хиляди вагони жита к др. 
продукти, които се изнесоха отъ България въ за
мина на тия авоари, Въ единъ моментъ тригодиш* 
ните усилия на българскиягь народъ, изразени въ 
излишеците, коиго е иожалъ да отдели отъ своето 
народно стопанство- и които представляваха за 
него единъ грамаденъ реаленъ капиталъ се смета 
отъ страна на държателите на тия авоари — 
Дисконто Гезелшафтъ и отъ германската държава 
че не сжществувагь. Какво означава въ същность 
това и какво значение има за насъ? 

Това означава, че германското правителство 
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иска България да плати на Германия една контри
буция отъ около 1 милиардъ зл. франка или по-
скоро германското правителство конфискува стой-
ностьта—равноценностьта на всички ония материали 
и продукти, които българскиятъ народъ е далъ на 
Германия презъ време на войната. Изземането на тия 
авоари отъ патримониума на Бълг. Нар. Бзнка оз
начава едно ново разстройство въ стопанския жи-
вотъ на страната, означава единъ пожаръ, който 
унищожава едно богатство народно отъ около 26 
милиарда лева, едно бедствие десетъ пъти по-
гол*мо отъ това което ни докараха катастро
фалните земетресения въ южна България. Това е 
значението на тия „мними авоари", както ги из
рича „Франкфуртеръ цайтунгъ". Съ тия авоари 
България можеше да изплати 2 /5 отъ целия ре-
парацноиенъ дългъ. Тия авоари съ равни днесъ 
на 50 милиона английски лири, т. е. представля-
вагь отъ себе си една ценность почти 10 пъти 
по-голема отъ заема, за който отъ една година 
се водягъ преговори и реализирането на който се 
възпира отъ същата банкова група Дисконто Ге-
зелшафтъ, кояго държи блокирани нашите на
родни богатства. 

Но ще ни се възрази, тия Ваши авоари днесъ 
еж бела книга, защото германската марка мина 
презъ огъня на очищението, т. е. чрезъ своето 
катастрофално спадане, тя се очисти отъ всички 
ония тяжести като: чекове, менителници, варантни 
записи и пр. задължения и заблестя отново въ 

Публикуване протоколите на Вор-
яенскн Онрлженъ Съветъ. 

Продължение отъ протоколъ Mt—13 

Д. Шиковъ. Тъжно впечатление ми прави 
изложението на г, инспектора. Ние, които сме на 
Балкански полуостровъ, сме останали както се 
вижда безъ балкани и гори. Всеки пжть, почти 
отъ дълги години се говори тукъ и другаде и 
се търсягъ начини за запазване на горите. Пе
чалното е, че нищо не се постига. Азъ зная още 
отъ детинство мЪстностьта „Ватова" каква дев
ствена гора беше, а сега е пропиляна и голема 
часгь унищожена. Причината за това е самото на
селение, благодарение на това, че не знае полза
та отъ горите и техното значение въ вгЬко едно 
отношение, а отъ друга страна да си образува 
ниви. Ааъ не съмъ съгласенъ съ г. инспектора, 
че до голема степенъ унищожението на горите е 
благодарение партизаиствуването съ горската об
щинска стража, защото см*ната на такива стражари 

видъ на девственицата — звонкова рентенъ марка. 
На това по начало кажуще се сериозно възраже
ние, ние ще отговоримъ: 

Първо, че ако Българ. Нар. Банка не биде 
възпрепятствувана отъ германската държава да 
изтегли тия свои авоари, днесъ те биха се нами
рали, било въ касите на Нар. Банка въ видъ на 
солидна валюта, било биха били пласирани въ на
шето народно стопанство въ видъ на машини» 
стоки и пр. реални блага. Правило е, че всеки 
требва да понесе последствията на своето раз
пореждане. А второто и по-важно възражение е, 
че тия авоари съ еквавилентъ на нещо ценно, 
реално, което сме дали на германското народно 
стопанство и като така насъ не ни интересувагъ 
колебанията и катастрофалните спадания на гер
манската марка, а ни интересува реалната стой-
носгь на всичко онова, което сме дали срещу гия 
авоари на Германия А като така Германия удо
влетворявайки нашите справедливи претенции да 
ни повърне тия авоари, въ същность ще повърне 
това съ което незаконно се обогатява нейното 
национално стопанство за сметка на нашето. Сле
дователно тя не понася никакви загуби, а ще 
плати туй което е получила отъ насъ. И ако има 
правда и по отношение на победените народи, а 
ние още искаме да верваме, че такава съществува, 
то въпроса другояче не би могълъ да бъде и 
решенъ. И факта, че се отбегва отъ страна на 
Дискснто Гезелшафтъ и отъ страна на герман-

става въ 1—2 години. Ако стражата е подъ ве
домството на горската инспекция, пакъ нема ли 
същото да стада. Тогава разни влиятелни парти
зани ще правятъ пакъ същото. Жалкото е, че за 
общинските горски стражари се местятъ хора и 
отъ града. 

Азъ сметамъ че най-добре ще бъде да се 
пресече стремежа у населението за унищожаване 
горите, когато не му се позволява да сече дърва, 
преди да я огради съ ровъ н по този начинъ 
вече се върши нещо въ туй отношение. 

Д. Дабковъ. Азъ споделямъ изказаната ми-
сълъ отъ г. Инспектора, че най големия врагъ на 
горите е пакъ човека. Унищожението на горите 
произхожда най-вече отъ начина и условията за 
живеене на нашето село. Докато селяните варятъ 
н готвятъ въ камини и си служатъ само съ техъ, 
тогава много повече ще се гори» Азъ мисля, че 
въ управата на горите требва да се създаде и 
тази просветна дейносъ, да се засажда въ селя
ните схващането, че за отопление и готвяне да 
да престанатъ да си служатъ съ камини и тогава 
ще се прави Б0°/0 пестене на горииото. Ако ct 
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дата държава отъ арбитражното разрешение на 
целия този комплексъ отъ претенции, идва още 
веднажъ по единъ най-очебиющъ начинъ да по
твърди правотата на нашето гледище. Въпроса е 
жнзнень за бждащето на нашия народъ и намъ 
като на малъкъ победенъ народъ не ни остава 
нищо друго освенъ да се опремъ на правотата на 
нашата кауза и да имаме вера, че Обществото 
на народите, не само онова, което представлява 
огь себе си Женевския -аеропагь* но и онова Об
щество на народите, къмъ което се стремятъ 
всички и въ основите на което требва да лег-
натъ принципите на братската солидарность на 
народите и висшата правда, ще се вслуша въ 
нашите справедливи искания и ще върне на на
шето национално стопанство ония жизнени сокове, 
които еж кърмили три години германския народъ. 

П. Димитрозъ 
секр.-бирникъ 

За секр.-бирника 
Длъжностьта секр.-бирникъ е бла

городна и честна. Тя е служба на обще
ството и държавата. 

Нар. представ. Т. К. Дн. Н. С 86 
Наредъ съ многото нападки и обвине

ния, които се отправятъ по адресъ на секр.-

бирника, върху чийто глава се изсипватъ 
почти всички критики, по всички обществе-
но-финансови въпроси на общината, въ На
родното събрание на 6.VI се казаха доста 
красиви слова за него. Нивга може би не 
се е засЬгвала тъй силно и обстойно него
вата роль и служба, нивга не е направенъ 
такъвъ анализъ на неговото служебно и 
отговорно положение, както сега. Функиии-
гЬ на секр.-бирника и кмета б*ха най-из
черпателно разкритикувани и предметъ на 
вниманието на целото народно представи
телство — а даже и на чуждата преса. 

Нестабилностьта, ценза и бждащиятъ 
секр.-бирникъ еж били основните мисли, 
които еж се развили въ парламента. 

Най после толкова всестранно тормо-
зениятъ, скроменъ, самоотверженъ служи-
тель на дългътъ е билъ посоченъ като ос-
новенъ факторъ на-държавното управление. 
Него го сочатъ като лице съ общественъ 
кредитъ въ печалното сегашно положение 
на общините, като фокусъ и фаръ на кул
турно просветната дейность всредъ маезта. 
Даже се иска специално откриване школи 
и курсове за неговата подготовка. Значе
нието на службата отъ день на день се 
преценява и той изпъква като пионеръ на 
кооперативното д$ло и като условие за 
управлението на общината. Но какво ще 

пропагандира и ползуването на камени въглища, 
тогава още повече ще се пести. 

Гавр Цо-иодъ. Казано е, че съ засаждане
то на дръвчетата въ мон „Св, Константинъ* е 
станала една грешка и те съ били отгледани 
подъ надзора на лесничея, Дали лесничея е далъ 
всичкото си съдействие и дали можеше тези 
дръвчета да се спасятъ, Не можеше ли поради 
сушата да се поливатъ/ защото отъ опитъ зная 
че съ поливане могагь се запази дръвчетата. 

Го ?. инслекторъ. Миналата година предъ 
окр. съветъ настоявахъ да се предвиди една су
ма която да послужи за напечатването поучителни 
беседи въ брошури за да могагь да се пустнатъ 
между населението и читалищата за превъзпита^ 
ването на нашия народъ Ако остане опазването 
аа горите само на горската стража нищо не мо-
*е се постигна. Когато ми се отдаде случай да 
съмь всредъ населението не пропущамъ да дър
жа беседи, но при положението че имамъ на раз
положение три окржга, това далечъ не може да 
Даде добри резултати. Лесничея е сжщо претру-
панъ съ административна работа, но когато и на 

него се отдаде случай не пропуща да държи 
беседи 

Какви дръвчета виреятъ въ нашия край? — 
Напротивъ азъ ще каж*. че акацията е единстве
ното дърво което на бърза ржка послужва за 
укрепяването на нашите пороища, затова е най-
подходяща и я има въ изобилие Наравно съ «ся 
идва бреста но отъ него имаме по малко фидан
ки иа разположение. Бора ие е за местните 
условия. 

Поголовно сечение на горите не става 8*р-
но е, че въ продължение на 20 год. нашите го
ри съ намалени 30% Горите които разполагаме 
сега не еж малко и съ достатъчни, ако тези го
ри съ въ пълната смисьль такива. Сегашния за
конъ има за цель да определи за нуждите на 
вегкко село и урегулиране на климата колко гора 
е необходима. 

На г. Генчевъ. Главната причина за неста
билностьта на горската стража сега за сега е на
шия законъ за горите. Въ държавната горска 
стража има стабилиость. До скоро уволнението 
и назначението на всичката горска стража става
ше по представление иа горските инспектори, а 
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струва всичко това, когато за прищевките 
на този или онзи селски чорбаджия, той, 
секр.-бирникътъ, бива гоненъ като анате-
мосанъ или пъкъ бива поставенъ да се па
зари като говедарите и кехаитЬ. Необхо
димо е, наредъ съ горните възлагани на
дежди и похвални слова съ финансовия и 
администратитенъ контролъ и солидна га
ранция за неговата спокойна ползотворна 
работа. 

Искатъ се личности, които дз създа-
датъ авторитетъ на поста, за което е ну-
женъ възвишения идеализъмъ, гражданско 
възпитание и достойни морални качества, 
които да понесатъ тежкия общински кръсть. 

Те не липсватъ и при сегашното поло
жение, което показва, че въпреки безгриж-
ностьта къмъ тоя институтъ — тЪ сл са
моотвержени служители. 

Искаме да верваме, че тия разисквания 
въ Народното събрание, ни изправятъ предъ 
хубава перспективи, макаръ и да се наме
риха хора, които недобросъвестно ни за
клеймиха съ своето презрение и ни под
ведоха подъ особена рубрика, обаче полу
чиха справедливъ и силенъ упрекъ отъ но
сителите на правдата и истината. А .За
щита*, нашиятъ единственъ защитникъ по 
единъ начинъ изтръгващъ само възхищения, 
зае позиция и отби атаката. Нека съ сжщия 

по новия законъ за общин. горски стражари ста
ва изключително отъ общините Тази грешка въ 
закона е фатална за уничтожаването на горите, 
защото отъ кмета до пазвантина партизанству-
вагь съ т*хъ. Ако й занапредъ така върви при-
съедннявамъ се къмъ мнението на г, Генчевъ, че 
si напредъ е излишно откриването на горско учи 
лище. 

На г. Д-ръ Цоневъ, Немамъ на ръка цифри 
да се види какво държавата е изразходвала за 
разсадника въ монастира „Св. Константинъ-, но 
за цельта съ отпустнати и разходвани 150,000 
лв. за разсадниците въ «Сесь-севмесъ* и окр. 
стопанство. Това още не значи, че пост. комисия 
не е харчила. Възможно е и тя да е похарчила 
известна сума. 

На г. Горневъ. Верно е, че горите въ окол
ностите на селата съ окелявели и заедно съ опре
деляне на горите требва да върви и залесяване
то на пороищниге места. За искането секция за 
залесяване ще повдигна предъ Министерството, 
но едва ли ще се успее докато отъ страни не се 
подтикне. Добре е и пост. комисия да направи 
изложение и заедно съ моите постжпки вервамъ 

ентусиазъмъ да работимъ, за да създадемъ 
едно по ново и светло бддаще, подкрепено 
отъ верата, че ще възтържествува нашата 
кауза. 

Погледъ ВЪРХУ МИНАЛОТО 
шашшшааш^швяшвшши^ташшшшвашяшш^шяшвшшшшт 

Къмъ историята на мънастира 
„Св. Константин^11 

край гр. Варна1) 
Въ копирните книга на Варненската Българ

ска Обшвна отъ 1868—186S год. пазени въ би
блиотеката на Нарпен. археологическо дружество, 
намираме едно писмо, отправено отъ с&щата до 
Архимандрита Нила Изворовъ въ гр. Руср, да 
се застлви предъ тамошното схдилище относно а-
двнъ сооръ между трима българи и мънаетнрекото 
управление за владене на работна земя. Пшвжв 
много отъ писмата, характерни за времето ев, отъ 
които се вижда какви борби ех били водени за 
националното ни съществуване нзветряватъ, и следъ 
време не ше могатъ да се четатъ намираме за 
нужно да предадемъ изцело това писмо, което носи 
дата 15.XII 1869 г. 

Ето и самото му съдтржание: „Преди 13 ro
ll Материали за историята на гр. Варна. 

да се разреши въ благоприятна мисъль Държа
вата щомъ издържа 10 такива секции ще издър
жа и 11. 

По отношение снабдяване съ дърва и мате
риали на отдалечени отъ горите села, това е 
една грешка на закона* който ние сме длъжни 
да съблюдаваме. Въ закона е казано кой има 
право да се ползува и кой нема право. Споредъ 
закона има право на ползуване местното населе
ние на землището на което се намира гората или 
на което граничи гори. Само отъ суха дървеейа 
маса може да се дава на по далечно население. 
Верно е, че има села които прокарвать телефон 
ни линии» а не могатъ да намерятъ стълбове. 
Ние сами не можемъ. да имъ дадемъ, но съ раз
решение на Министеротвото сме давали. Ако по
вече не можле сме да направимъ сме препоръч
вали да се сбръщатъ къмъ държавното горско 
стопанство, то имъ е отпущало срещу заплащане. 

По отношение ползуване съ дърва горската 
стража. Въ чл. 65 отъ зак. за горите е казано: 
„служителите по горите иматъ право да получагь 
отъ съответните държавни и общински гори ло 
20 куб.* Министерството съ едно окр/мкно на-
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дави дойдоха тука Г-нь Никола, Мвху i Жеко 
родоиъ огь Елена, аа да работать-градинарство, 
rfoato ваеха съ ваакъ вдвж градянж огь мона&сар-
екнш И тжй като работвха р*ченнн-т* градвви-
rfc, въ сжщо время почнаха да си изкорвняватъ 
празни царски м4ста, които вдваяъ въ 7 цели 
годннн можаха да докоренъ-гь тримата 195 у врата 
шесто. Тогава екокватъ гагауш-те и искатъ да 
усвоятъ казани-т* места съ нам*рен1в: чв ?Ъ м4-
ста биле мерж манастирска, когато той вма само 
800 уврата явов место, а днеска #е 1,200 в ся не 
благодарятъ на Heix си кражба, нъ дерапаха и 
искатъ да усвоятъ и сиромашшя потъ. Речепая-
те, ако и да праватъ дав1я отъ петь годопн 
насамъ за да си отгърватъ местата, пъ п до TOIX 
часъ крайно решение не еж е дало*. 

, По тжзи пречинх и иостжокж на гагаузи-
те, реченнн-те подадоха жалба на преждвбив-
ший тукъ мютесарифинъ Н. П. Аитараманъ Паша 
м искаха да вмъ ся разгкеда работата въ мезди-
шатъ, по като ся иродлъжи доста времи, ся ири-
нудиха и проводиха едного отъ техъ си у градъ-тъ 
Вн гдето да раенравь! подробно работата на Ва-
ший мезлишъ, комуто тутакси дали за тука. Ejno 
Емврнаме за да имъ ся добре разгледа работата. То
гава тукашннй мезлишъ запонеда на Таиуджа 
Мяомуру Мустна Ефенди и Асанъ Ефенди да ути-
дать заедно съ седянше отъ Квстирачъ и Чор
баджиите, които, като разпитаха добре разумЪха 
чву местата еж царски и прияадлежатъ на ре* 
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чеинн-т* сиромаси, които еж ги макоренмлм; И 
така сжщото съобщвхж на мезлишать, ко!то съ 
днеска утрн продължи работата почти еднж цЪлж 
годинж безъ даде a*Rofi край. Въ това растояв1а 
излязоха Емляк<н8те да itpar* лозята гд*то ся 
п^намервлн тамо р*чеявььти сиромаси, в тд§ 
примерватъ и местата см съ манастирскяия иоиь, 
коию запасали за манастирски; нг после ся ла 
учиха хората за случката, тутакси подавагь втора 
жалба иа ежоцв Паша, който подовса и жалбата 
и сл,отправи до Емлякъ Мяямуру, ROITO отиди 
втори пжтъ. примери местата и записа врьху Ни
кола, Миха и Жекн, като имг даде нуждвм-т* 
кмяги и отдели местата и огь него часг и до сега 
плашат ь на царщвната даяь-тж, става почти двЪ 
години, прнпя пакъ манастирския Веввлянъ на-
силственпо уре, сей в съ наемъ дава местата като 
ПЖДИ гиромнеи-те*. 

„Г-да тви праволит?? н« паистепна! но что да 
стррать хорицата, когато неиа кой да вмъ прието! 
в споиогпе; за туй ся принудиха днеска и сноо* 
волно подаряватъ цоловинжтж отъ местото яа ту-
кжшнжтж българска община, само да имг сиомогнм 
п си оттжрвать местата. Обаче тайните добре че 
тукашнжтж община само еъ своята си свла пекоха 
противостоя. По тжзи иречвяж Ви молямг раепа-
тайте добре и ся научете наверно какво е зако-
нътъ на изново изкоренено Micro, кому принадлежи, 
и по кой начинъ ся ложе спечели дав1ята*. 

. Ний мвелвмг за подобре Г ни да наредите 

реди да получаватъ семейните по 15 кубика» а 
не семейните по 10 куб. и то единъ пъть презъ 
годината. 

На г. Дьбковъ. Много е правъ като твърди, 
че унищожаването на горите е въ свръзка съ на
чина на горенето въ нашето село т. е. благода
рение на първобитното използуване на горивото. 
Верно е, че съ въвеждането на каменит* вжгли-
щг ще намали 50% огь разходването на дър
веното гориво. 

Председателя. Току що получихъ сведения 
отъ Лесничейството за похарчено отъ държавата 
по залесяването. Отъ държавните средства 
160,000 лв. нъ окр. стопанство съ похарчени 
70,000 лв., а пост. комисия с похарчила 180000 лв. 

Д. Ра^чевъ. По въпроса за залесяването на 
акацията въ окр. стопанство да не попадне пост. 
приелтетвие въ заблуждение. Верно е, че ака
цията е наречена още циганка за своето виреене, 
но в%рно е още, че тя повече вирее въ мочур-
ливи места. Затова когато се приегжпя къмъ 
залесяване да се дадена пост. кош-сия тия дръв-
•чета конто най-добре. виреягь въ окр. стопанство. 

Гор. Ияспекторъ. Ние немаме дървесна 
порода, която да не може да вирее въ окр. сто
панство. 

Заседанието се вдигна въ 18 часа. 

П Р О Т О К О Л Ъ Ук 14 

на Варненския окр. съвегь, II редовна сесия 
отг ХШ избнратсленъ периодъ 

Заседание иа 21 февруари 1928 г. 

Р Е Ш Е Н И Е М ~ 7 8 
Прочитане и приемане на първо четене бю

джетопроекта на окр. кооп водоснабдително бюро 
за фин. 1927/1929 год. Председателя Давамъ 
думата на Началника на окр. кооп. водоснабди
телно бюро да направи своето експозе по разда
дения вече бюежетопрсекгь на окр, кооп. водо 
снабдително бюро за фий. J 928/1929 год. 

Н-КЪ онр. водоси Оюро Н*ж, Въ*иоьъ, 
Чете доклада по бюджетопроекта на бюрото за 
кооперативно водоснабдяване населените места-
въ Варненския окржгъ (напечатанъ на първи 3-
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тамо едвнг Верянъ вашъ челов*въ, който да почнь1 
и гонь1 тлзь1 дав1Я, която, като ся спечели 15техъ 
уврата место да раздЪлихъ на половин* слр. на 
дветь! бълг. общиньг Защото, когато вмать хората 
пълно право, да го оставя ли да ся ползоватъ Га-
гаузм-т*, а на nbift в Bbit и сиромасите? Не!* 

,3а тлзь! работа може да ея научите и отъ 
exmiB попъ Ковстандяпа, който 6Ьт% на него вр*мя 
Нанастярекм Векилинъ; прочее раопитайте го. Сле
дователно размислете и чтото намерите забдаго-
еловно съ прьво пи отговорете* 

„Уверепл на бдагн-те вь1 чувства, ехЪемъ 
да ся надеемъ че ше ея постараете до колкото е 
възможао да ся оттърватъ местата; за туй брлзамь1 
предварително да благодарпмъ*. 

Архив. Иннокентий. 

Ш Район. Инспектооъ: Б. Д. ГЕНЧЕВЪ—Воино. Ш 

Печатница „Войниковъ" — Варна. 

страници къмъ самия бюджетопроекгъ, за съща
та година). 

Д. Шииовъ. Каква нужда се явява отъ спе-
циалеиъ счетоводители на бюрото? 

Н къ бюрото Ичж. Вълн, въ. Понеже служ
бата на бюрото се разшири доста много особено 
по доставката на железните водопроводни тръби. 
Миналата година общия за двете бюра счетово-
дитель много пъти срещаше мъчнотии, защото 
когато требваше да работи за воДоснабд. бюро 
въ същото време се явяваше важна работа и въ 
планоснемачното бюро. А когато пъкъ заетъ съ 
работа въ планоснемачното бюро се оказваше та-
каква и въ водоснабдителното бюро, ставаше 
нужда самъ азъ да тнчамъ за уреждането й, на 
пр. по товарене и рззтоварване тръби и пр. ко. 
гато ми предстоеше друга по-важна работа Съ 
доставката на тръбят* сметките се доста усло
жниха н вноските отъ общините доста увеличиха. 

Р. Половъ. Още отъ миналата година ми 
обърна вниманието, че пост. комисия се явява съ 
три бюджета, а не съ единъ общъ такъвъ. Ни
каква причина споредъ менгк не налага бюрата 
да иматъ отделни бюджети. 

>Щ ОФИЦИАЛЕНЪ и Т д Ж | ^ 

Варненски окр, ветвриняренъ лЕкарь 
БЮЛЕТИНЪ №14 

За хода на акутнитЬ болести по до
машните животни въ Варненски окржгъ, за 
времето отъ 1 до 15 юли 1928 година. 

I НОВОКОНСТАТИРАНИ: 
1) Сапъ по конете: а) Варненска околия въ 

с. Аджемлеръ. 

н ВЪРЛУЮЩИ: 
1) А н т р а к с ъ по говедата: а) Варнен. око

лия с. с. Белево, Бела и Разделна. 2) Провад. 
околия въ с. с. Ново-село и Чалъ-махле. 

2) Б я с ъ по кучетата: а) Варненска околия 
с. с. Козлуджа и Сюнъ-бей; б) Провадийска око
лия въ с с. Кутлу-бей и Реджебъ-махле. 

3) Сапъ по конете: а) Варненска околия^ 
въ гр. Варна и с. с, Кара-хюсеинъ, Чанларъ Ко
злуджа, Емирово, Коркутъ, Преселци, Таптькъ, 
Боазъ-кесенъ, Джевизлий и Климентово; б) Про
вадийска околия с. с. Хасърджикъ, Капуджи-махле, 
Кара-агачъ, Гьочке-дюлюкъ, Кая-ардъ, Сава и 
Хамба рл ъкъ. 

Председателя. То е кооперативно бюро и 
по законъ се налага да си има отделенъ бюджегь. 

Който е съгласенъ следъ изслушване до
клада на Началника на. окръжното кооперативно 
водоснабдително бюро, бюджетопроекта на също
то бюро за 1928/1929 фин. год., изразенъ въ: 

редовния приходи 1,505,000 лв. 
извънредни приходи 1:351,000 лв. 

всичко приходи 2,826,000 лв. 
редовни разходи 1,502,260 лв. 
извънр. ш 1,283,740 лв. 

всичко разходи 2,826.000 лв., 
да се счита, че е приетъ на първо четене, моля 
да си вдигне ръката. 

Болшинство — приема се. 

Р Е Ш Е Н И Е №—79 

Прочитане и приемане на първо четене бюд
жетопроекта на окр. коопер. планоснемачно бюро 
за 1928/1929 год. Председателя. Давамъ думата 
на Началника на окръжното кооперативно плано
снемачно бюро да направи своя докладъ по раз-
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4) Х е м а р о г и ч е с к а септицемия: а) 
Варнен. околия въ с. Сарадъръ и б) Провадийска 
околия въ с Куванлъкъ. 

4) Шарка по овцет*: а) Провадийска око
лия въ с. с. Къзълджиларъ и Бурханларъ. 

гр. Варна, 15 юли 1928 год. 

Окр. Ветер. Лекарь: Д-ръ ТЮЛЕВЪ 

Касънлпрсно селско общ, управление 
ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 900 
с. Кгсъмларъ, 9 май 1928 г. 

На 11 день отъ публикуване настоящето 
въ окръжния вестникъ отъ 9 - 1 0 часа пр. 
обЪдъ въ канцеларията на общин. управле
ние, ще се произведе публиченъ търгъ за 
продажбата на единъ кастриранъ говежди 
бикъ на 5 години. Първоначална цена 2000 
лева. Залогъ 10% чл. 125 отъ закона за 
бюджета, отчетностьта и предприятията е 
задължителенъ. 

Председатель: Д. Дянковъ 
Секр.-бирникъ: Ст. Николовъ 

Сарж-гьопско селско общ. управление 
О Б Я В Л Е Н И Е 

№ 1821 

с. Сврж-гьолъ, 7 VII 1928 г. 

Общинското управление обявява че въ 
канцеларията на сжшото ше се произведе 
търгъ съ явна надаване за продажбата на 
следните нариели по регулационните пла
нове на с. Сарж-гьолъ и Татаръ-мехле, а 
именно: 

На 7 авгусгь отъ 2 до 6 часа сл. па. 

Въ чертата на с. Сарж-гьолъ: 
1. Кварталъ 62 парцели: II отъ 1080 

кв. м; III—1092 кв. м.; IV 966 кв. м. и V 
—1683 кв* м. 

2 Кварталъ 60 пврцелъ IV- 1041 кв. м. 
3. Кварталъ 59 парцели I и II отъ по 

1092 кв. м„ париелъ IV—1050 кв м» V— 
1155 кв. м. и VI—1120 кв. м. 

4. Кварталъ 45 парцели I—1504 кв. м.. 
11—1480 кв. м , 111—1458 кв. м. и VI—1344 
K B . MU 

дадения вече бюджетопроектъ на същото бюро 
за 1928/1929 фин. година. 

Н иъ план. бюро Т. Валввъ. Чете докада 
по бюджетопроекта на бюрото за кооперативно 
планиране населените места въ Варнен. окръгъ 
за фин. 1928/1929 год. напечатанъ въ първите 
страници на самия бюджетопроектъ за същата 
година. 

Председателя Иска ли некои думата — 
никой не иска. 

Който е съгласенъ следъ изслушване докла
да на Началника на окръжното кооперативно пла-
носнемачно бюро, бюджета на същото бюро за 
1928/1929 фин. година, изразенъ въ: 

редовни приходи 2,021,000 лв. 
извънредни приходи 530,000 лв. 

всичко приходи 2,551,000 лв.» 
редовни разходи 2,143,000 лв. 

извънредни разходи 408,000 лв. 
всичко разходи 2,551,000 лв.» 

да се счита че е приетъ на първо четене, моля 
да си вдигне ръката. 

Болшинство — приема се. 

Р Е Ш Е Н И Е /*—81 

Първо четене бюджетопроекта за фонда по* 
стройна ветерин. лечебници и- амбулатории въ 
окръга за 1928/29 г. Председателя. По дневния 
редъ е докладъ на разни комисии* обаче такива 
нема готови и понеже пропустнато е да бъде 
приетъ на първо чатене бюджетопроекта за при
ходите и разходите по фонда постройка ветери
нарните лечебници и амбулатории въ окръга за 
1928/1929 ф. г. пом*стеиъ въ крайната страни
ца на бюджетопроекта на окржга за сжщата го
дина, давамъ думата на секретаря на съвета да го 
прочете, 

Хр. Горневъ. Чете приходите и разходите 
по този бюджетопроектъ. 

Председателя. Това което е отъ значение 
да се изтъкне е: какки мероприятия ще се нш* 
правятъ презъ идната година. Както виждате 
предвижда се направата на ветеринарна амбула
тория въ Варна и сбзаведагь сжщите амболато-
рии въ с. с. Козлуджа и Ново-село, Ако на окр. 
съветъ е нуждио да анае какво е направено за 
сжщата цЪль миналата годииа, давамъ думата нд 
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На 8 августъ с г 2 до 6 часа сл. пл. 

Въ чертата на с Татаръ махле: 
1. Кварталъ 43 парцели 1 — 1686 кв. м.; 

11-1312 кв. м.; 111 — 1313 кв. м.; I V - 1 6 1 2 
кв. м.; V—1684 кв. м« и VI—1634 кв. м. 

2. Кварталъ 34 парцелъ V—1696 кв. м. 
3. Кварталъ 36 парцали II—1152 кв. м.; 

111—2379 кв. м.; VIII—1180 кв. м ; VI—1200 
кв. м и VII—1200 кв. Мо 

4. Кварталъ 25 парцели 11—1101 кв. м ; 
I I I - 1258 кв. м.; VI — 1228 кв. м. и VII — 
1351 кв. м. 

5. Кварталъ 19 парцели II—951 кв. м.; 
Ill—960 кв. м- и IV 1002 кв. м. 

Първоначална оценка на квадратенъ. 
метъръ 1 левъ. 

Залогъ се иска 10% върху първона
чалната оценка, а следъ свършване на търга 
се довнася върху наддадената сума. Поем-
нит_ условия еж на разположение на ин-
тересуюшигЬ се вс_ки приежтетвенъ день 
и часъ. 

СтаналигЬ разноски по гърга за публи
кация и пр еж за см_тка на конкурентите. 

Кметъ: (не се чете) 

Секр.-бирникъ: (не се чете) 

г. Дабковъ, който може да даде тия сведения. 
Д. Ралчовъ- Ако си спомнятъ г г. окр. 

съветници огь но миналия изборъ азъ дчже бехъ 
на мнение постройката на ветеринарна лечебница 
въ Варна да предшествува постройката на ве
теринар. амбулатории въ Козлуджа и Ново-село. 
Затова считамъ че направатана такава лечебница. 
въ Варна е много належаща» защото тукъ до
битъка е много повече отколкото тия села. 

Д. Дабковъ. Азъ помня, когато се трети
раше въпроса за постройка ветеринарни амбула
тории, окр. ветеринаренъ лЪкарь държеше пър-
вомъ да се почне огь Варна - и ге амбулатория, 
а лечебница. Но тогава надделя мнението пър-
вомъ да се даде по-близка помощь на селското 
население. Затова се избраха тия две села, безъ 
Тха се изостави идеята и за Варна. Освенъ това, 
по отношение обзавеждането на тия готови вече 
амболатории, нмахъ вьзможностъ отъ самите ле
кари които ги управлявзтъ да узная много неща 
за техните нужди. Построихме тия две здания съ 
нуждниге места за болни, отделна стая за зара
зени коне, една канцелария съ аптека и една опе
рационна зала, но поради липса на достатъчно 
средства не можахме да изпълнимъ всички по
становления на сакона въ туй отношение. За да 
не страда службата тия амбулаторни непременно 
требва да бъдатъ обзаведени съ вода. За да 
бъде населението редовно обслужвано требва ле
каря и фелдшеря да имагь жилища въ саинтЬ 
амбулатории, за която цель ще требва да се 
построягь две постройки по две отделения — за 
лекаря и фелдшера. Тези амбулатории, особено 
Козпуджанската, за която козлуджанския общ. 
съветъ е отлустналъ 8 дек, место въ най-хуба
вата часть на селото до гората, требва непремен
но да се направи ограда. Операционните зали съ 
останали непостлани. Това стана по-добре, защото 

всредъ компетентните среди още се спори какъ 
требва да се настелятъ по най-новите изисквания 
на техниката. Требва с^що да се предвиди сума 
за настнлането и пр 

Д. Шиновъ- Отъ где ще вземете сума за 
възнаграждение на ръководителя постройката. 

Т. Атаиасовъ. Огь същата сума която се 
предвижда. 

Ф. РаФБКЛОиъ. Въ §-2 буква 9би въ при
ходната часть на бюджетопроекта се казва: „на 
Варнерската градска община 862,000 лв," а въ 
буква „в" — на Провадийската община 301,000 
лв. По силата на закона ли ще бъдатъ събрани. 

Председателя По Чл. Б6 отъ закона. 
Ф. РаФаилсвъ Ако на Варненската общи

на при единъ бюджетъ нлдъ 25,000,000 лв. 
се предвижда 862,000 лв., следва ли на Про
вадийската съ бюджета 4,00,000 лв. да се пред
види 301,000 лв. Требва съобрезно съ приходи
те на общините да се направи изчисление на 
сумата която ще требва да се впише на приходъ 
въ този бюджетъ. 

Председателя Който е съгласенъ бюдже-
то-проекта за приходите и разходите на фонда, 
постройка ветеринарни лечебници и амбулатории 
въ Варнен. окржгъ за 1928/1929 год. изразенъ въ: 

Редовни приходи 2,053,000 лв. 
извънр. приходи 4 000 лв. 

всичко приходи 2,057.000 лв. 
Редовни разходи 2,053,000 лв. 

извънр. разходи — 
всичко разходи 2,053,000 лв. 

да се дриеме на първо четене, моля да си вдиг
не ръката. 

Болшинство — приема се 

Заседанието се вдигна въ 18 часа 


